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Onzekerheden beheersen financiële beeld 
Evenals de meeste andere gemeenten heeft Lisse het de afgelopen twee jaar zwaar voor de kiezen 
gekregen. Corona heeft een belangrijke rol gespeeld en heeft veel van de bestuurlijke en ambtelijke 
capaciteit gevraagd. Maar ook het rijk heeft het door zijn handelen er niet gemakkelijker op gemaakt. 
Fluctuaties en onzekerheden in de Algemene Uitkering. Komt er extra geld voor jeugdzorg? Vanaf wanneer 
dan en hoeveel? Hoeveel gaat de gemeente er binnen afzienbare tijd op achteruit door de herijking van het 
gemeentefonds? Wordt de opschalingskorting definitief afgeschaft of blijven we dat van jaar tot jaar 
bekijken? Welke bijdragen mogen we van het rijk verwachten voor de bekostiging van maatregelen rondom 
Klimaatadaptatie en Duurzaamheid en de kosten van de invoering van de Omgevingswet?  
 
Zonder een passend rijksbudget zullen we als gemeente keuzes moeten (blijven) maken wat we vanuit 
landelijke opgaven wel en wat we niet kunnen uitvoeren. Samen met andere gemeenten, de VNG en 
Holland Rijnland wordt hier bij het rijk terecht en met nadruk aandacht voor gevraagd. Want met een krappe 
begroting kan je deze onzekerheden met te beperkte financiële ondersteuning er niet bij hebben! 
 
Toekomstbestendig begroten 
In de afgelopen jaren hebben de begrotingen van de gemeente Lisse steeds bijsturingen nodig gehad om 
tegenvallers aan de inkomstenkant en de uitgavenkant op te vangen. Dan is het heel lastig om de begroting 
van Lisse structureel in evenwicht te brengen. Om voor een lange termijn structureel met grotere zekerheid 
en minder incidentele financiële zorg te kunnen besturen ligt er binnenkort de Notitie Toekomstbestendig 
Begroten ter goedkeuring in de gemeenteraad. Wij zijn van mening dat hier meerdere goede aanzetten voor 
begrotingsregels worden gedaan, die mogelijkheden bieden voor betere structurele sturing en beheersing. 
Maar het gaat in deze notitie vooral om de vorm en de wijze waarop de begroting in de toekomst wordt 
benaderd. Op korte termijn zien we hierdoor de begroting van de gemeente echter niet verbeteren. Het blijft 
voorlopig financieel even krap en even onzeker. 
 
Onvermijdelijke keuzes niet doorschuiven 
Er zullen keuzes moeten worden gemaakt over oplossingsrichtingen voor een verbeterde structurele 
meerjarenbegroting. Deze keuzes worden door het college echter doorgeschoven naar een volgend college. 
Dat noemen wij ‘de gemakkelijke weg’. Het vraagstuk ligt al veel langer op het bordje van het college en los 
van het nadenken over de nieuwe begrotingsregels had dit proces van keuzes maken al lang kunnen 
worden ingezet. Het had van kracht van het huidige college getuigd wanneer er met deze begroting een 
eerste voorzet van onvermijdelijke keuzes was meegeleverd. 
 
Begroting 2022 
Gezien het perspectief na de september circulaire zouden een aantal van de vaak eenmalige 
oplossingsrichtingen die door het college worden voorgesteld niet nodig zijn. Wij denken dan met name aan 
de gekunstelde oplossingen die gevonden zijn in de vorm van bezuinigingen op de stelpost jeugd, effecten 
inkoopbeleid 2022, verlagen van subsidies, de verlaging van de post onvoorzien en de post actualisatie 
bouwleges. Gekunsteld omdat het veelal om eenmalige oplossingen gaat om toch maar in eerste aanzet tot 
een sluitende begroting 2022 te komen. Bovendien staan deze oplossingen op gespannen voet met hetgeen 
wordt voorgestaan in de concept Nota Toekomstbestendig Begroten. In onze ogen overbodige ingrepen bij 
een thans voorzien positief saldo voor 2022 van ruim een miljoen. Dit bevestigt onze opvatting dat de 
financiële consequenties van de septembercirculaire altijd moeten worden meegenomen in de begroting om 
het meest reële beeld te presenteren. Dit kan desgewenst met een eerste begrotingswijziging die gelijktijdig 
met de meerjarenbegroting wordt vastgesteld. 
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Voorgestelde koers voor 2022 
Het college beoogt in 2022 in gang gezette ambities af te ronden. Hierbij worden met name genoemd:  
Lisse behouden als aantrekkelijk centrum van de Bollenstreek, verbeteren van de mobiliteit, uitbreiding van 
het woningaanbod, opknappen van het winkelcentrum Blokhuis, het vitaal houden van onze inwoners en het 
realiseren van een duurzame toekomst van Lisse.  
 
Dit zijn onderwerpen waar ongetwijfeld een nieuw college (waaronder de VVD) zich zal kunnen vinden. Maar 
er liggen bij de start van het nieuwe college direct al noodzakelijke klussen. In de eerste plaats het uitwerken 
van de genoemde keuzes in voorzieningen en taken om Lisse financieel weer gezond te maken. En in de 
tweede plaats om nadrukkelijker te definiëren wat we in Lisse op verschillende gebieden willen bereiken en 
hoe we daar kunnen komen. Het college maakt voor diverse onderwerpen passende analyses en komt met 
oplossings- en verbeterrichtingen. Maar deze zijn zeer algemeen en zonder doelstelling. Met andere 
woorden, wat willen we wanneer bereiken?  
 
Dit komt het opvallendst naar voren bij ‘Wat gaan wij daarvoor doen?’ in de hoofdstukken ‘Gezondheid en 
vitaliteit’ (vanaf pagina 20) en ‘Lokale economie’ (vanaf pagina 65). Hier worden diverse lopende of 
voorgenomen activiteiten beschreven, zonder te duiden waarom, waar naartoe en in welke periode. Een 
gemiste kans dat het college hierop niet beter acteert en deze uitwerkingen doorschuift naar een nieuw 
college. 
 
Succes komende maanden 
Rest ons het college succes te wensen de komende maanden en te bedanken voor de inzet in de afgelopen 
periode. 
 
 
VVD Lisse 
Wim Slootbeek, Cobi van der Wiel en Martijn Tibboel. 


